
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 29. september stillet følgende 

spørgsmål nr. 1239 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Pernille Schnoor (ALT). 

 

Spørgsmål nr. 1239:  

”Vil ministeren oplyse de sundhedsmæssige effekter - både i sparede leveår og sund-

hedsudgifter - ved at hæve afgifterne på hhv. spiritus, vin og øl, med henholdsvis 10 

pct., 20 pct., 33 pct., 50 pct., 66 pct., 75 pct. og 100 pct. Effekterne bedes opgjort som 

de umiddelbare effekter og effekter efter adfærd, hvor der antages hhv. ingen græn-

sehandelseffekt, 1/10 af grænsehandelseffekterne antaget i nyeste Status over græn-

sehandel (SoG), ½ af effekterne i SoG og med grænsehandelseffekterne antaget i 

SoG.” 

 

Svar: 

Som en del af grundlaget for min besvarelse har ministeriet anmodet Skatteministe-

riet om bidrag. 

 

Jeg forventer, at spørgsmålet vil kunne besvares endeligt medio december 2017. Det 

bemærkes, jeg i tidligere foreløbigt svar har angivet, at der kunne besvares medio no-

vember 2017.  
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